

# A new species of the lichen genus *Crustospathula* from the Philippines

ANDRÉ APTROOT & FELIX SCHUMM

**Abstract:** APTROOT, A. & SCHUMM, F. 2009. A new species of the lichen genus *Crustospathula* from the Philippines. – *Herzogia* **22**: 67–70.

The lichen genus *Crustospathula* is discussed. One new species, *C. macrocarpa*, is described from the Philippines. A probably further additional species from French Guiana is left undescribed as it is sterile and its affiliation can not be ascertained.

**Zusammenfassung:** APTROOT, A. & SCHUMM, F. 2009. Eine neue Art aus der Flechtengattung *Crustospathula* von den Philippinen. – *Herzogia* **22**: 67–70.

Die Flechtengattung *Crustospathula* wird diskutiert und eine neue Art, *C. macrocarpa*, von den Philippinen beschrieben. Eine weitere Art aus Französisch Guyana bleibt unbeschrieben, da steril und nicht sicher zur Gattung gehörig. Ein Bestimmungsschlüssel wird geboten.

**Key words:** Taxonomy, lichenized fungi, key, Asia.